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Protokół nr 4/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej 

 Rady Miasta Piły 

w dniu 19 listopada 2024 w sali 229 B 

Urząd Miasta Piły 

czas trwania (13:00-16:10) 

 

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 6 członków Komisji 

Gospodarki Miejskiej. Listy obecności radnych stanowią załącznik do protokołu. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Panią Monikę 

Łukomską – Zastępcę Prezydenta Miasta Piły, Pana Pawła Jarczaka – Zastępcę Prezydenta Miasta 

Piły, Panią Ewelinę Ślugajska - Skarbnik Gminy Piła, Pana Romana Szarzyńskiego Sekretarza Gminy 

Piła, oraz dyrektorów jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VII 

a VIII sesją Rady Miasta Piły  – druk nr 82. 

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2024 r. do 10 listopada 2024 r. - druk 

nr 81. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy 

Wypoczynkowej – druk nr 88. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: 

Kresowiaków, Składowej i Giełdowej – druk nr 89. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich – 

Osiedle Leśne – druk nr 90. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich – 

druk nr 91. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie usług wsparcia 

krótkoterminowego – druk nr 84. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr LXXXI/822/23 

Rady Miasta Piły z dnia 9 października 2023 r. w sprawie szczegółowych warunków 
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przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania – druk nr 85. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie 

od Województwa Wielkopolskiego przez Gminę Piła zarządzania w zakresie bieżącego 

utrzymania czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej oraz zimowego utrzymania dróg 

wojewódzkich położonych w granicach administracyjnych miasta Piły – druk nr 86. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na terenie miasta Piły, wysokości stawek opłaty za parkowanie oraz określenia 

sposobu pobierania opłaty – druk nr 87. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy rondu – druk nr 

92. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy 

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu), położonego przy ul. dr. Drygasa w 

Pile wraz z udziałem w gruncie  – druk nr 93. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy – druk nr 94. 

15.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia petycji – druk nr 

95. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Prezydenta Miasta Piły – druk nr 96. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej Wieloletnią Prognozę 

Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 2040 – druk nr 97. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 

rok – druk nr 98. 

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań – druk nr 83. 

20. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie obrad. 
*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 

do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w 

związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE – 4.5.2016 PL z późn. 

zm.). 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że w dniach 

17 – 19 listopada 2024 roku odbyły się w Pile Mistrzostwa Europy w Judo w klasie U-23. Podczas 

obrad komisji obecny był Pan radny Józef Jopek, który jest Wiceprezesem Zarządu Krajowego Judo. 

Organizacja imprezy była na wysokim poziomie jeśli chodzi o udział miasta, udostępnienie obiektów, 

w których odbyły się zawody. W mistrzostwach wzięli udział zawodnicy z kilkunastu krajów. 
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Przewodniczący pogratulował wszystkim osobom zaangażowanym, dobrze, że o Pile mówiło się 

pozytywnie również poza granicami naszego kraju. 

 

Radny Józef Jopek powiedział, że Polski Związek Judo podziękował za organizację imprezy. Była 

to jedna z najlepszych imprez w Europie w tym roku. 

 

Ad  1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VII a 

VIII sesją Rady Miasta Piły  –  druk nr 82. 

 

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 26 listopada 2024 r. 

 

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2024 r. do 10 listopada 2024 r. r. - druk nr 

81. 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał czy do 

przesłanego sprawozdania radni mają  pytania i otworzył dyskusję. 

Radna Emilia Piechocka zapytała o punkt nr 7 – kto został wybrany i ile osób liczy zespół ds. 

rewitalizacji? Punkt 8 – co było przyczyną niewyrażenia zgody Pani Prezydent na sprzedaż lokali? 

Punkt 14 – prośba o przybliżenie tematu rozmowy. Punkt 21 – o jaką zmianę dokładnie chodzi? Punkt 

23 – kto jest powołany do tej komisji? 

 

Teresa Kasior Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała o punkty 36, 13 oraz 4 – 

realizacja Programu Partnerskiego. 

Radna Anna Solarska zapytała o punkt 41 - współpraca na rzecz naszego regionu, jakie wnioski 

zostały wyciągnięte? Punkt 38 – Pani Prezydent odstąpiła od prawa pierwokupu nabycia udziałów w 

wysokości ½ prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej przy ul. Magazynowej w 

Pile. Dlaczego korzysta się z prawa pierwokupu? Punkt 39 – spotkanie z Panem Grzegorzem 

Marciniakiem, Prezesem Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski oraz z założycielem Polskiej 

Izby Wodoru. Co było tematem spotkania i czy doprowadziło ono do ustalenia planów na przyszłość?   
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Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał o punkt 20 - 

powołanie zespołu projektowego ds. przygotowania projektów do naboru polsko – szwajcarskiego 

„Program Rozwoju Miast”. Jaka jest perspektywa czasowa, jakie środki, w jakim kierunku 

dedykowane? 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytania radnych. Punkt 7 

– odpowiedz zostanie udzielona po spotkaniu z Panią dyrektor. Punkt 8 – jest to budynek 

jednokondygnacyjny, wśród budynków o wiele wyższych. Wstrzymaliśmy sprzedaż dlatego, że 

analizujemy, czy jest możliwość rozbudowy, nadbudowy obiektu, tak aby on wpasowywał się we 

wszystkie obiekty znajdujące się w jego sąsiedztwie. Jesteśmy właścicielem obiektu i chcemy to 

przeanalizować, stąd też budynek póki co nie będzie sprzedawany. Punkt 14 – spotkanie z wójtami, 

burmistrzami, przedstawicielami samorządu. Planujemy organizować cyklicznie spotkania, jeśli 

chodzi o współpracę przedstawicieli samorządów. Rozmawiano o transporcie publicznym i 

współpracy partnerskiej z gminami ościennymi w zakresie realizacji kosztów inwestycji.  Poruszono 

także temat pieczy zastępczej. Punkt 21 dotyczył wniosku o zmianę w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Kazimierza Wielkiego. Właściciel nieruchomości 

wystąpił z wnioskiem, w zakresie intensywności zabudowy, linii zabudowy, oraz zasad realizacji 

miejsc postojowych. Wniosek został uwzględniony, ale z uwagi na brak zgodności ze studium nie ma 

w tej chwili możliwości zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.    

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział na pozostałe pytania. Punkt 23 – 

Prezydent Miasta Piły podpisała zarządzenie o powołaniu Komisji Stypendialnej do rozpatrzenia 

wniosku o pomoc materialną dla studentów – mieszkańców Piły. Komisja składa się z pracowników 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, oraz przedstawicieli pilskich uczelni i opiniuje złożone wnioski. 

Na 9 złożonych wniosków, komisja przyznała 8 stypendiów. Jest to stypendium wypłacane na okres 

9 miesięcy, w wysokości 500 zł miesięcznie. Stypendium otrzymują studenci pilskich uczelni i pilanie, 

którzy wyróżniają się szczególnymi działaniami na rzecz integracji środowiska studenckiego, nauki, 

a także działalności społecznej na swoich uczelniach.     

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy wysokość tego stypendium, jest czymś ograniczona? Czy to jest 

uznaniowo? 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że od liczby złożonych wniosków 

zależy wysokość wypłaconego stypendium. Punkt 4 dotyczył zarządzenia w sprawie powołania 

komisji, opiniującej oferty złożone w otwartym naborze na partnera przy realizacji projektu 
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partnerskiego w ramach konkursu „Europejskie Fundusze dla Wielkopolski w wymiarze społecznym 

– Działanie 6.1.” Gmina Piła aplikuje do konkursu w Programie Fair na realizację zadania, 

dotyczącego wspierania osób w kryzysie bezdomności. Warunkiem przystąpienia do programu jest 

posiadanie przez gminę partnera społecznego, którego wyłania się w drodze otwartego konkursu ofert, 

więc organizacje pozarządowe zajmujące się sprawami społecznymi składają oferty. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dotyczące punktu 

36 - Gmina nabyła prawo do spółdzielczego prawa własności do lokalu. Najpierw przekształcamy 

spółdzielcze prawo własności na własność, a dopiero później sprzedajemy. Jest to sprzedaż dla 

najemcy, który ma umowę najmu na czas oznaczony. Pierwsze prawo jest prawem ograniczonym, a 

przekształcenie w odrębną własność daje większe korzyści najemcy. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że Piła otrzymała nagrodę za 

realizację infrastruktury na plantach pilskich, czyli skateplazie, jak również uznanie zdobyła budowa 

hospicjum stacjonarnego z zakładem opiekuńczo - leczniczym.     

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że głosowali mieszkańcy 

miasta na poziomie bezpośrednim. Punkt 41 – było to spotkanie Przewodniczącej Rady Miasta ze 

Starostą Pilskim oraz przedstawicielami Rady Izby Północnej Wielkopolski. Podczas spotkania 

omawiano ogólne kierunki współpracy na rzecz rozwoju naszego regionu. Inicjatorem spotkania była 

Rada Izby Północnej Wielkopolski, która zaprosiła przedstawicieli władz lokalnych do rozmów na 

temat działań wyznaczonych do realizacji w kolejnym roku. Spotkanie stało się okazją do wymiany 

pomysłów na temat najważniejszych wyzwań i szans, które stają przed naszym regionem.   

 

Radna Anna Solarska zapytała o pomysły i szanse, czy zostały przedstawione? 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że spotkanie miało ogólny 

charakter. Rozmowy dotyczyły współpracy międzygminnej. 

 

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że jest wola współpracy, określono 

kierunki i zakresu w jakim miałoby się to odbywać. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie, dotyczące punktu 

38 - odstąpiliśmy od prawa pierwokupu udziału w prawie własności nieruchomości ze względu na 
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cenę. Ustawa o gospodarce nieruchomościami zobowiązuje gminę, żeby prawo pierwokupu 

realizowała, jednak cena 500 zł za m2 jest dla nas bardzo wysoką ceną. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że jeśli chodzi o punkt 39 to  Gmina 

jest członkiem Wielkopolskiej Izby Wodoru, jesteśmy postrzegani jako jeden z liderów projektu w 

Wielkopolsce. Wspólnie z prezesami spółek „Gwda” i MZK chcemy w przyszłości zakupić autobusy 

wodorowe. Spotkania to okazja do rozmów o kierunkach, tematach, które przyszłościowo mogą być 

powiązane. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że punkt 20 - Polsko-

szwajcarski Program Rozwoju Miast jest to program, który bliżej przedstawimy po zakończeniu etapu 

składania wniosków. Program skierowany jest do średnich miast, ma na celu wyrównanie szans miast 

słabiej rozwijających się. Liczymy na kwotę około 80.000.000 zł. Ogólna pula to kwota ok 

375.000.000 zł na realizację projektów. Będziemy aplikować w styczniu 2025 roku, analiza 

wniosków odbędzie się w drugim lub trzecim kwartale przyszłego roku. Realizacja inwestycji 

przewidziana jest na lata 2026 – 2029. Można starać się o dofinansowanie do realizacji następujących 

zadań: kształcenie, oraz szkolenie zawodowe i specjalistyczne, finansowanie dla mikro, małych i 

średnich przedsiębiorstw, efektywność energetyczna i energie odnawialne, transport publiczny, 

gospodarka wodno – ściekowa, gospodarka odpadami, ochrona przyrody, bioróżnorodność, zdrowie, 

pomoc społeczna poprawa bezpieczeństwa publicznego. Programy skierowane są do grup 

znajdujących się w niekorzystnej sytuacji społecznej. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że to jest tryb konkursowy. 

375.000.000 zł zostało ustalone w skali całego kraju, z czego chcemy aplikować o ok 80.000.000 zł 

na realizację naszych projektów. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że to dosyć 

szeroki zakres działania funduszu. Czy wymagany jest wkład własny, czy to jest zadanie w całości 

finansowane? 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że do różnych zakresów jest różny 

wkład własny. Finanse musimy zabezpieczać na etapie realizacji. Występując o projekty strukturalne, 

trzeba mieć gotową dokumentację projektową, czasem też z pozwoleniem na budowę. 
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Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że projekt realizowany jest z 

Funduszu Rozwoju i Funduszy Europejskich i 15 osób liczy zespół projektowy. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że każdy z 

inwestorów bardzo dokładnie śledzi poczynania samorządów i miast. Wielkopolska i Piła są bardo 

widoczne na wodorowej mapie Polski. W Pile kończy się budowa pierwszej stacji tankowania 

wodoru na stacji Orlen, przy al. Powstańców Wielkopolskich. Będzie to jedna z pierwszych tego typu 

inwestycji komercyjnych w Polsce. Został podpisany list intencyjny pomiędzy Gminą Piła a 

Powiatem Pilskim w zakresie utrzymania dróg powiatowych na terenie Piły - jakie kwoty zapiszemy 

w budżecie jednostki samorządu na utrzymanie bieżące i na inwestycje? Czy umowa będzie 

precyzowała i rozwiązywała kwestię budowy nowego mostu w ciągu ul. 11 listopada? 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał o punkt nr 14 - kwestia pieczy zastępczej. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że miasto przejęło 

obowiązek letniego i zimowego utrzymania dróg powiatowych. Zakres porozumienia będzie 

szczegółowo analizowany. Jesteśmy w trakcie rozmów na ten temat. 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni powiedział, że nie zna dokładnych ustaleń. Jest 

intencja przekazania tych dróg, jesteśmy na początku rozmów. Wcześniejsze porozumienie, które 

obowiązywało finansowało utrzymanie na poziomie 1.000.000 zł rocznie na wydatki bieżące i 

1.000.000 zł na inwestycje, przy czym ten dodatkowy 1.000.000 zł na inwestycje był corocznie 

uzgadniany. Jeżeli chodzi o ostateczny rachunek to dokładaliśmy do bieżącego utrzymania dróg w 

granicach 300.000 – 500.000 zł rocznie. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy budowa mostu 

w ciągu ul. 11 Listopada też będzie przedmiotem porozumienia? 

 

Roman Szarzyński, Sekretarz Gminy Piła odpowiedział, że ogląda lokalną telewizję i Starosta 

Pilski powiedział, że most nie będzie objęty porozumieniem, które będzie wypracowywane w 

zakresie inwestycji, co oznacza, że most zrealizuje Powiat. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie, dotyczące punktu 

14 – piecza zastępcza. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pile rozważa kwestię 

instytucjonalizacji pieczy zastępczej. Pozyskało na ten cel Fundusze Europejskie i realizuje projekt 
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wsparcia rodziny i systemu pieczy zastępczej. Program jest skierowany do rodziców biologicznych. 

Tematem rozmów o współpracy z PCPR jest oferta pomocy społecznej uzyskiwanej podczas 

realizacji projektu, a także wsparcie w rozwiązywaniu sytuacji kryzysowych. 

 

Radny Przemysław Jarecki powiedział, że rodzin zastępczych brakuje. Rezygnacja z 

instytucjonalizacji pieczy zastępczej jest nietrafioną decyzją. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że jeżeli 

chodzi o obszar pieczy zastępczej to jest dążenie w obszarze pomocy społecznej do 

deinstytucjonalizacji, ale nie oznacza to całkowitej likwidacji placówek. Placówki zawsze będą, 

chociażby dlatego, że w niektórych przypadkach dziecko od razu do rodziny trafić nie może. Tak 

samo jak przez analogię chociażby z problematyką osób w kryzysie bezdomności. W ramach 

deinstytucjonalizacji tworzymy mieszkania treningowe, zawsze będzie istniała noclegownia, 

ogrzewalnia i schronisko. Jest tak, że rodzin, które mogłyby pełnić funkcję cały czas ubywa, ale myślę, 

że Powiat będzie podejmował wszelkie możliwe działania, aby zachęcać rodziny do pełnienia tej roli. 

Dosyć istotnym działaniem byłoby wsparcie na poziomie ministerialnym, czy rządowym, gdyż jest 

wiele kwestii, które zgłaszają już funkcjonujące rodziny zastępcze. Mogłoby to im pomóc w 

bieżącym funkcjonowaniu. Deinstytucjonalizacja to nie jest niwelowanie i całkowita likwidacja 

placówek 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał, czy byłaby szansa w porozumieniu z powiatem by stworzyć 

mieszkania chronione dla dzieci, które kończą 18 rok życia i opuszczają pieczę zastępczą? Dziecko 

po osiągnięciu pełnoletności trafia do rodziny biologicznej. Znowu jest w środowisku przemocowym 

i alkoholowym i nie może sobie poradzić w życiu dorosłym. Warto byłoby rozważyć budowę 

większej ilości takich mieszkań. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że piecza zastępcza nie zawsze 

doprowadza dzieci do 18 roku życia, bo odpowiednie ośrodki pomocy społecznej badają rodziny 

biologiczne. Zdarza się, że rodzina biologiczna wychodzi z nałogu i nie można generalizować, że 

wszystkie dzieci po ukończeniu 18 roku życia wracają do patologicznego środowiska. Często się tak 

zdarza, ale nie jest to 100% przypadków. Trzeba pamiętać, że rodziny biologiczne i dzieci od nich 

zabrane cały czas podlegają ocenie i istnieje możliwość powrotu. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

zmiany, które ustawodawca wprowadził w ustawie o pomocy społecznej likwidują pojęcie mieszkań 
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chronionych. Mówimy wyłącznie o mieszkaniach treningowych i wspomaganych. Natomiast 

odpowiedzią na problem, który w praktyce istnieje w wielu przypadkach, ponieważ usamodzielniony 

wychowanek nie ma dokąd wrócić, ponieważ rodzina od której został zabrany była i jest niewydolna, 

Nie ma on możliwości wynajmu mieszkania, nie mówiąc już o kupnie lokalu, wtedy właśnie mówimy, 

że osoba ta spełnia definicję osoby zagrożonej bezdomnością. Między innymi dla takich osób, są 

mieszkania treningowe. Są to mieszkania, które nie stanowią jedynie dachu nad głową, ale dzięki 

współpracy specjalistów, psychologów, asystentów, i pracowników socjalnych mieszkania te 

pomagają w usamodzielnieniu się tym osobom. Placówki a czasem rodziny zastępcze nie zawsze 

przygotowują w pełni tej osoby do samodzielnego zarządzania gospodarstwem domowym, żeby to 

gospodarstwo utrzymać i opłacać rachunki,  dlatego w mieszkaniu treningowym w pakiecie 

oferowane jest to wsparcie specjalistyczne. 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję, w 

związku z brakiem kolejnych pytań i przeszedł do procedowania kolejnych punktów porządku obrad. 

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Wypoczynkowej – 

druk nr 88. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej  powitał Panią dyrektor  

i poprosił o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że projekt uchwały 

obejmuje swoim zasięgiem rejon ul. Wypoczynkowej i al. Wojska Polskiego. Celem planu 

zagospodarowania jest wprowadzenie do przeznaczenia produkcyjno – usługowego. Na tym obszarze 

znajdują się zakłady produkcyjno – usługowe fotowoltaiki. Wniosek został złożony i Pani Prezydent 

rozstrzygnęła go pozytywnie, oraz wniosek właściciela działki, który jest po drugiej stronie ul. 

Wypoczynkowej, zgodnie ze studium pod zabudowę usługową.    

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radna Anna Solarska zapytała o poprzedni plan zagospodarowania przestrzennego na tym terenie. 

Czy w tym planie była wzmianka o ochronie terenów przyrodniczych, strefa Kośno? 
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Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że plan ul. 

Wypoczynkowej od strony zachodniej częściowo jest wyłączony w studium z przeznaczenia pod 

zabudowę. To jest teren sieci gazu wysokiego ciśnienia do granicy miasta. Tam są tereny, które nie 

zostały jeszcze wpisane prawnie jako tereny chronione. Są to łąki, które nadają się, żeby wpisać 

użytek ekologiczny, ale część terenu zgodnie z wcześniejszym rozstrzygnięciem Prezydenta  została 

przeznaczona w studium pod usługi do tej sieci gazowniczej. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, czyli część tych terenów kiedyś traktowana jako strefa Kośno – 

przyrodnicza będzie dalej? 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że całość, jest to 

strefa, która jest predysponowana do objęcia ochroną, jako użytek. Przy czym, część tego terenu od 

strony al. Wojska Polskiego - Wypoczynkowa został rozstrzygnięty przez Prezydenta jako teren pod 

zabudowę. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, czy większość będzie ujęta w przyrodniczych terenach? 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że ten teren jest 

jakby w połowie przecięty linią gazowniczą i część, która ma zostać zagospodarowana to narożnik 

Wojska Polskiego/Wypoczynkowej. Druga część zostanie bliżej granicy miasta. Pani dyrektor 

wprowadziła autopoprawkę do tekstu uchwały, zapis lokalizacja instalacji fotowoltaicznej o mocy 

100 KW, zastąpiono zapisem: lokalizacja instalacji fotowoltaicznej o mocy 1.000 KW. Przepisy od 

czasu złożenia wniosku przez inwestora w roku 2021 tak się zmieniły, że ustawa mówi teraz o 

obowiązku opracowania planu dla fotowoltaiki o mocy powyżej 1.000 KW. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, na jaką moc został złożony wniosek przez inwestora? 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że powyżej 100 

KW. Wcześniej był obowiązek opracowania planu dla fotowoltaiki powyżej 100 KW, a teraz jest 

powyżej 1000 KW. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że wnioskodawca złożył wniosek o 

zmianę planu, aby postawić farmę fotowoltaiczną. Nas obowiązywały przepisy, że gdyby farma 

fotowoltaiczna miała moc powyżej 100 KW, to konieczna byłaby zmiana planu, a ustawodawca teraz 

uznał, że trzeba zmienić plan, jeśli farma ma moc powyżej 1.000 KW. Gdyby nie ten wniosek 

wcześniejszy to nie musielibyśmy teraz  zmieniać planu. 
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Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że w międzyczasie 

zostało zmienione studium na rok 2023, które na wszystkich terenach produkcyjnych dopuszczało 

lokalizację fotowoltaiki, przy czym jest obowiązek opracowania zmiany planu zagospodarowania.   

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Kresowiaków, 

Składowej i Giełdowej – druk nr 89. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor  

o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że jest to uchwała o 

przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Zagadnienie 

podobne, ale jest to rejon ul. Kresowiaków, Składowej i Giełdowej. Są to także wnioski indywidualne, 

dotyczące możliwości lokalizacji fotowoltaiki. Głównym celem jest zmiana ustaleń dla terenów 

produkcyjnych, wg wniosków rozstrzygniętych pozytywnie przez Panią Prezydent. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej wobec braku pytań 

poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich – Osiedle 

Leśne – druk nr 90. 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej. 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor  

o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że jest to projekt w 

sprawie sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie al. 

Powstańców Wielkopolskich – Osiedle Leśne. Jest to teren byłej strzelnicy. Zgodnie z uchwałą o 

przystąpieniu opracowano projekt dla całego obszaru objętego uchwałą. Była to powierzchnia 36,5 

ha. Jednak w trybie uzgadniania planu zagospodarowania wystąpił długi okres uzgadniania z Lasami 

Państwowymi części obszarów i z tego powodu na etapie wyłożenia planu, projekt podzielono na 

dwie części. Pierwszą część, która obejmuje tylko usługi przedstawiamy do uchwalenia. Pozostała 

część po wyłączeniu trybu gruntów leśnych. Plan, który jest przedstawiony obejmuje oprócz zieleni 

i część komunikacji, która będzie obsługiwała docelowo to osiedle, teren U1, U2 projektu. U1 ma 

być zagospodarowane przez Zakład Aktywności Zawodowej w Pile na stołówkę zakładową, oraz na 

świetlicę integracyjną dla osób z problemami. Pierwszy obszar ma powierzchnię 1,3 ha. Drugi obszar 

dedykowany jest dla Straży Miejskiej. Będzie to siedziba Straży Miejskiej i Gminnego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego. Mogą tam być także inne tereny takie jak Ścieżka Edukacji. Teren ma 

powierzchnię 1,7 ha. Pozostałe tereny są terenami komunikacyjnymi, będą one obsługiwać ul. 

Śniadeckich, oraz tereny zielone. W trybie planu wpłynęły uwagi, które dotyczyły zmiany 

przeznaczenia tego terenu na usługi sportu, usunięcie całego układu komunikacyjnego. 

Wprowadzono oprócz usług sportu i rekreacji usługi inne, które będą zawierać usługi opieki 

społecznej, usługi, które można tam lokalizować. Ponadto uwagi wniesione dotyczyły przeznaczenia 

tego terenu tylko pod usługi sportu i rekreacji. Przedmiotowe uwagi zostały rozstrzygnięte przez 

Panią Prezydent negatywnie. W związku z tym, że część układu komunikacyjnego będzie obsługiwać 

całe osiedle, zmiana przeznaczenia i pozostawienie tylko usług sportu nie pozwoliło by na realizację 

zadań, które Gmina zamierza na tych działkach realizować.   

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radna Anna Solarska zadała pytanie, jak wygląda sprawa z wylesianiem na tym terenie? 
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Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że już na etapie 

procedury związanej z odlesianiem, Lasy Państwowe i Komisja Społeczna zgodziły się, aby 

przeznaczyć ten teren pod komunikację, która połączy al. Powstańców Wlkp. i ul. Śniadeckich, a 

także teren będący w zarządzie Lasów Państwowych. 

 

Radna Anna Solarska zapytała jaki obszar jest przewidziany do wylesienia? 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że to nie jest duży 

obszar, poniżej 1 ha. 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał czy powstaną tam budynki mieszkalne? 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że osiedle 

mieszkaniowe jest projektowane w części, którą teraz Państwu przedstawiam. Podzieliliśmy  projekt 

na dwie części, dlatego, że chcemy przyspieszyć realizację naszych inwestycji gminnych na tych 

działkach, a następną część - kiedy otrzymamy wyłączenie lasów - będziemy przedstawiać w drugiej 

kolejności. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich – druk nr 

91. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor  

o przybliżenie projektu uchwały. 
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Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że to również projekt 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie al. Powstańców Wlkp. 

obejmujący swym zasięgiem nieduży teren o powierzchni 2,7 ha. Celem jest działka na terenie Sądu 

Rejonowego w Pile. W projekcie jest zaznaczona jako ZP – KOP. Istotą projektu jest przeznaczenie 

przedmiotowej działki pod zieleń i parkingi z wyłączeniem zabudowy budynkami. Pani Prezydent 

rozstrzygnęła już wcześniej pozytywnie ten projekt zagospodarowania, ponieważ doszło tam do 

konfliktu między mieszkańcami, a przyszłym inwestorem. Na tym terenie mieszkańcy protestowali i 

negowali zabudowę wielorodzinną na tym obszarze, w związku z tym została podjęta decyzja o 

przystąpieniu do planu zagospodarowania. W trybie tego planu zagospodarowania złożono uwagi. 

Firma chce realizować inwestycję na tym terenie. Uwagi dotyczyły zmiany przeznaczenia działek, z 

przeznaczenia ujętego w planie na przeznaczenie MWK, czyli powrót do przeznaczenia 

mieszkaniowego wielorodzinnego, wprowadzenie zapisów, które byłyby parametrami dla tej 

zabudowy wielorodzinnej, a także związana z tym zmiana załącznika graficznego do projektu, czyli 

wskazanie terenu MWK. Pani Prezydent wszystkie wniesione uwagi rozstrzygnęła negatywnie. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oddał głos Teresie Kasior, 

Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie kolejnych punktów 

porządku obrad. 

 

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie usług wsparcia 

krótkoterminowego – druk nr 84. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile. 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła Panią dyrektor o 

przedstawienie projektu uchwały. 
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Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że do 

katalogu świadczeń z zakresu pomocy społecznej ustawodawca wprowadził nowy rodzaj świadczenia 

w postaci wsparcia krótkoterminowego. W sytuacji, gdy osoba wymagająca całodobowej opieki, 

mieszkająca w swoim domu, korzysta z opieki domowników i osób zamieszkujących, którzy na co 

dzień taką opiekę sprawują. W momencie braku możliwości sprawowania tej opieki przez określony 

czas, istnieje możliwość złożenia wniosku przez taką niesamodzielną osobę o skierowanie do ośrodka 

pomocy społecznej na pobyt krótkoterminowy. Może to być pobyt całodobowy, jak również dobowy 

w wymiarze godzinowym. Równocześnie ustawodawca określił maksymalny czas w skali roku, w 

którym można z takiej usługi korzystać. W ciągu roku pobyt ten może trwać 30 dni, w szczególnych 

przypadkach może zostać wydłużony do 60 w skali roku. Pobyt nie musi odbywać, się w ciągłości, 

mówimy tylko o pewnym maksimum w ciągu roku kalendarzowego. Istotną kwestią jest to, że tryb 

kierowania na pobyt krótkoterminowy jest maksymalnie uproszczony tzn. nie przeprowadza się 

wywiadu środowiskowego, chyba, że powstałyby wątpliwości co do informacji przedstawionych we 

wniosku. Wnioskodawca przedstawia informację we wniosku o sytuacji osobistej, dochodowej, oraz 

o czynnikach, które uzasadniają ten pobyt krótkoterminowy. Osoba kierowana jest na pobyt 

krótkoterminowy w drodze decyzji administracyjnej wydawanej przez kierownika ośrodka pomocy 

społecznej. Usługi opieki krótkoterminowej nie mogą być świadczone przez każdy Dom Pomocy 

Społecznej, ze względu na to, że ustawodawca wprowadził standaryzację usług. Jednakże są już 

Domy Pomocy Społecznej, które świadczą usługi tego typu w obrębie województwa. Wydaje się 

zatem uzasadnione w związku z potrzebami osób, które na co dzień wymagają opieki, aby taką formę 

wsparcia móc realizować. Aby stało się to możliwe konieczne jest uregulowanie tej kwestii w trybie 

uchwały Rady Miasta. W §2 i §3 tej uchwały zawarte są szczegóły partycypacji osoby kierowanej do 

Domu Pomocy Społecznej na wsparcie krótkoterminowe, jak również zasady częściowego lub 

całkowitego zwolnienia korzystania z tych usług. Proces dochodzenia do stuprocentowej partycypacji 

osoby kierowanej jest dość długi, tzn. mamy osiem przedziałów dochodowych na podstawie których 

będziemy szacować odpowiednio wzrastającą partycypację takiej osoby kierowanej  do DPS. Dla 

przykładu osoby, które dzisiaj utrzymują się z zasiłku stałego, a jest to maksymalnie kwota 1.000 zł, 

mieściłyby się w przedziale od 100 do 150%, w związku z tym ich odpłatność wynosiłaby zaledwie 

10%. Natomiast osoba, która utrzymuje się z najniższej renty, lub emerytury, wraz z dodatkiem 

pielęgnacyjnym opłacałaby 30% kosztów pobytu. Koszty pobytu oscylują w kwocie około 250 zł za 

dzień. Szacując koszty, które osoba kierowana miałaby płacić, przyjęliśmy orientacyjnie taką stawkę 

do tego dobraliśmy odpowiednio widełki partycypacyjne, aby stopniowo do stuprocentowego udziału 

ze strony uczestnika. Dopiero po przekroczeniu 800% kryterium dochodowego, czyli przy dochodzie 

powyżej 6.200 zł, osoba kierowana pokrywać będzie 100% odpłatności. Wydaje się, że to jest dość 

korzystna sytuacja dla osób, które mają być na ten krótkoterminowy pobyt kierowane. Jeśli chodzi o 
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zasady na podstawie których miałoby się odbywać całkowite, lub częściowe zwolnienie z opłaty to 

przyjęliśmy takie same zasady, które obowiązują przy zwolnieniu z odpłatności za usługi opiekuńcze 

świadczone w miejscu zamieszkania. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Gminnej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego, z którą był konsultowany. 

 

Radna Halina Łuś zadała pytania odnośnie §1 punktu 1 tabeli „Miesięczny dochód osoby wyrażony 

w procentach” osoby, która ma korzystać z opieki? Nie opiekunowie, nie osoby, które są powołane 

ustawą do alimentacji na rzecz tych osób, tylko osoby wnioskujące? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że tak 

mówimy tu o osobie, która ma być kierowana na pobyt krótkoterminowy. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy niezależnie od statusu materialnego rodziny, która powinna ją 

wspierać? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

ustawodawca nieco inaczej potraktował kwestie związane z rodziną i ewentualne ponoszenie przez 

nią odpłatności za pobyt w DPS, ponieważ w sytuacji, gdy osoba jest kierowana na pobyt stały do 

DPS, w katalogu osób zobowiązanych do ponoszenia odpłatności są wymienieni wstępni i zstępni. 

Przy opiece krótkoterminowej taka sytuacja nie występuje. Mówimy jedynie o osobie kierowanej i 

jej partycypacji w kosztach.    

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że jeżeli ktoś potrzebuje pobytu przez 10 dni a dzienny koszt pobytu 

to 250 zł a osoba otrzymuje emeryturę 2.500 zł, to już jest coś nie tak. 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

Rada Miasta w Jarocinie przyjęła odpłatność za dzień pobytu na poziomie 244 zł, w związku z tym 

do kalkulacji przyjęliśmy właśnie tę stawkę. Wspomniana kwota 2.500 zł dochodu to jest 40% 

partycypacji osoby kierowanej co stanowi około 98 zł, przy czym gmina płaci 150 zł.   

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że wychodzi 980 zł, na życie zostaje 1.600 zł. Jeśli zapłaci za gaz, 

światło inne media, to przez kolejne dni nie ma z czego żyć. Czy ta kalkulacja nie jest za bardzo 

zaporowa. Czy mamy takie miejsca na terenie naszej Gminy? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że jeśli 

chodzi o pytanie pierwsze to prześledziliśmy wiele uchwał, które już zostały podjęte przez Rady 

Gmin i udziały procentowe, czyli widełki są dużo bardziej niekorzystne, ponieważ u nas pierwszy 
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próg jest od 100 – 150%, natomiast zdarzały się takie uchwały, że to było od 100 – 250%. Taka duża 

rozpiętość dochodowa osoby, która znajduje się pomiędzy minimalną, a maksymalną kwotą widełek 

powoduje tę samą partycypację, co wydało się nam społecznie niesprawiedliwe, więc 

przygotowaliśmy 8 progów dochodowych. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciałaby zwrócić uwagę, że z jej punktu widzenia i wrażliwości, 

stawki, które zostały zaproponowane wyrażone procentowo są zbyt wysokie. 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał o miejsca, w których można skorzystać z takich usług.      

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że to jest podobnie jak 

z przebywaniem osoby w Domu Pomocy Społecznej. Stawki również są wysokie, ale jeżeli się ktoś 

decyduje to zwykle rodzina pomaga. Podobnie jest w tym przypadku kiedy wiadomo, że będą to takie 

okoliczności, które zmuszają, aby na ten okres krótki wyjechać, lub się leczyć. Są to na pewno kwoty 

duże, ale są stwarzane warunki, że z nich ktoś skorzysta. Chcielibyśmy, aby każdy mógł skorzystać. 

Co byłoby, gdyby np.: dwie osoby z jednego gospodarstwa domowego wymagałyby opieki 

krótkotrwałej. Jak wtedy zachowałaby się placówka? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

każdorazowo, gdy zgłosi się osoba z wnioskiem o pobyt krótkotrwały, naszym obowiązkiem jest 

sprawdzić, czy nie zachodzą przesłanki ujęte w §3 uchwały, czyli całkowitego, lub częściowego 

zwolnienia z odpłatności. Mamy różne sytuacje życiowe. Zdarzają się osoby mające 3.500 zł, płacące 

niewielki czynsz, a są osoby, mające ten sam dochód, które mieszkają w lokalach droższych i mają 

wysokie koszty związane z leczeniem. Sytuacja życiowa tych osób pomimo uzyskiwania 

jednakowych dochodów jest różna i w związku z tym uchwała daje tę furtkę, aby indywidualne 

podejście zastosować i na wniosek tej osoby całkowicie, lub częściowo zwolnić ją z ponoszenia 

kosztów. Partycypacja w kosztach musi być ujęta procentowo, gdyż stawki pobytu w placówkach są 

różne. Zdarzają się powiaty, w których te stawki są niższe. Jeśli chodzi o miejsca, w których można 

skorzystać z takiej formy pomocy, to tak jak to już zostało powiedziane, ustawodawca wprowadził 

standaryzację i nie każdy Dom Pomocy Społecznej jest w stanie takie standardy spełnić. W związku 

z tym tylko część z nich podejmuje decyzję, aby to wsparcie krótkoterminowe realizować. Jeżeli do 

nas zwróci się osoba z wnioskiem o wsparcie krótkoterminowe, będziemy się starali znaleźć ośrodek 

realizujący tę formę wsparcia. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że wiadomo, że w tych 

placówkach jest świadczona pełna obsługa medyczna, to wszystko podnosi koszty. 
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Radna Anna Solarska zapytała o zapis „miesięczny dochód osoby wyrażony w procentach w 

stosunku do kryterium dochodowego, określonego w art. 8”. Jakie aktualnie jest to kryterium 

dochodowe? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że jest 

to kwota 776 zł dla osoby samotnie gospodarującej. Od stycznia 2025 roku będzie to 1.010 zł. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że mówimy o partycypacji w 

kosztach osoby, która jest zainteresowana opieką krótkoterminową. W zależności od kryterium 

dochodowego, część jest dopłacana z budżetu gminy. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku z 

brakiem kolejnych pytań poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    (2), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr LXXXI/822/23 

Rady Miasta Piły z dnia 9 października 2023 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. – 

druk nr 85. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła Panią dyrektor o 

przedstawienie projektu uchwały. 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne,  

dotyczy wzrostu opłaty za usługi opiekuńcze i zasadniczo ten wzrost jest związany ze wzrostem płacy 

minimalnej, a także ze wzrostem wynagrodzenia jakie będą otrzymywać za godzinę swojej pracy 

osoby realizujące usługi opiekuńcze na podstawie umowy cywilnoprawnej, w tym umowy zlecenia. 

Jest to wzrost znaczący, ponieważ od stycznia 2025 roku płaca minimalna w Polsce będzie wynosiła 
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4.666 zł, natomiast stawka godzinowa 30,50 zł, w związku z tym ten wzrost usług opiekuńczych o 

2,43 zł, zwanych potocznie podstawowymi oraz specjalistycznymi do kwoty 62,70 zł jest przede 

wszystkim podyktowany kosztami zatrudnienia, które to koszty ponoszą zewnętrzne agencje 

wyłaniane w procedurze przetargowej. Kończymy w tym roku realizację umów z dwoma agencjami, 

realizującymi na rzecz naszych mieszkańców usługi opiekuńcze. Zarówno nasze kalkulacje, jak i 

stawki przedstawione w procedurze przetargowej wzrosły do takich kwot, a zatem podjęcie tej 

uchwały, dostosowanie tych stawek, cen jest zasadne. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała, czy są jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Przemysław Jarecki zadał pytania, o ile wzrosły stawki? Ile było wcześniej? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że w 

tym momencie stawka za usługi podstawowe wynosi 37,35 zł. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała czy mówimy o usługach 

świadczonych od poniedziałku do soboty? 

 

Marzena Amza, Dyrektor, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

mówimy ogólnie o stawce za usługi opiekuńcze – podstawowe. Cena za te usługi wzrośnie do 43 zł, 

a więc mówimy o wzroście o 5,65 zł za godzinę. Usługi specjalistyczne świadczone od poniedziałku 

do soboty to jest obecnie koszt 59 zł, wzrośnie do 62,7 zł, a stawka za usługi specjalistyczne 

wykonywane w niedzielę wynosi 65 zł i wzrośnie o 5 zł do kwoty 70 zł. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku z 

brakiem kolejnych pytań poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Teresa Kasior Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, oddała głos Markowi 

Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej i poprosiła o procedowanie 

kolejnych punktów porządku obrad. 
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Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie 

od Województwa Wielkopolskiego przez Gminę Piła zarządzania w zakresie bieżącego utrzymania 

czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej oraz zimowego utrzymania dróg wojewódzkich 

położonych w granicach administracyjnych miasta Piły – druk nr 86. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawił Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i 

Zieleni w Pile . 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Pana dyrektora 

i poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile powiedział, że to jest projekt uchwały, 

który pojawia się w podobnym kształcie rokrocznie. Zmianie uległa nieco podstawa prawna. Do tej 

pory traktowaliśmy to jako pomoc rzeczową, a w tym roku formułę na art.19, ust. 4 ustawy o drogach 

publicznych, a więc wyrażenie zgody na przekazanie zadania zarządzania drogami wojewódzkimi na 

rzecz Prezydenta Miasta Piły. Potrzebna jest zgoda Rady Miasta Piły, aby następnie Prezydent mógł 

zawrzeć porozumienie z Zarządem Województwa Wielkopolskiego w zakresie zarządzania. Zakres 

zarządzania jest ograniczony do dwóch punktów wskazanych w §1 a więc bieżące utrzymanie 

czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej, a także zimowe utrzymanie dróg. Chodzi tu o prace 

porządkowe, o czystość na drogach, o utrzymanie standardu na drogach miejskich. Od 1 stycznia 

2024 roku do dróg miejskich zaliczamy dawne drogi krajowe, a więc al. Niepodległości, al. Piastów, 

al. Poznańska. Żeby na tych wszystkich ciągach standard czystości był taki sam wyraziliśmy na to 

stosowną wolę. Tożsamą wolę wyraziło województwo. Mamy w Pile cztery drogi wojewódzkie: al. 

Powstańców Wielkopolskich, al. Jana Pawła II i al. Wojska Polskiego, a więc ciąg dróg zachód – 

wschód miasta i do tego ul. Henryka Siemiradzkiego w kierunku Szpitala Powiatowego.     

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że jak uchwałę 

podejmiemy to będziemy mieli jednakowy standard na drogach wojewódzkich, na drogach gminnych 

i krajowych, a niekoniecznie na drogach powiatowych. Jaki jest wzrost środków w stosunku do 

umowy ubiegłorocznej? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że to, co zaplanujemy w 

budżecie jest jedną kwestią, a drugą kwestią jest to co wyłonimy w drodze przetargu. Na dzień 

dzisiejszy trudno jest powiedzieć, jaki będzie wzrost i czy będzie wzrost. Inflacja wyhamowała. 
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Corocznie wykładamy kwotę 500.000 zł na utrzymanie dróg wojewódzkich. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że swoją 

przychylnością głosując „za” dajemy możliwość podpisania umowy. Co do szczegółów, to one 

dopiero będą ustalone, czy już są ustalone? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że szczegóły finansowe 

będą określone w budżecie na przyszły rok. Tam będą ujęte konkretne kwoty środków. 

 

Radna Halina Łuś zadała pytanie, na jakim etapie podpisywania umowy będą negocjowane 

wysokości wzajemnych zobowiązań finansowych? W uchwale nie mamy takiego punktu do którego 

moglibyśmy się odnieść. 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że będą prowadzone 

rozmowy ale najpierw musi być wyrażona zgoda intencyjna. Porozumienie zawierają zarządcy dróg, 

a więc Prezydent Miasta i Zarząd Województwa. 

 

Radny Mateusz Pazdej zapytał, czy przejęcie kompetencji związanych z zarządzaniem jest bardziej 

rentowne? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że musimy rokrocznie 

wyłożyć kwotę 500.000 zł, aby ten standard dróg utrzymać. Jeżeli nie przejmiemy, to nie będziemy 

w ogóle się tym zajmować. Tym będzie się zajmował Zarząd Województwa za swoje środki. 

 

Radna Kamila Karwacka powiedziała, że znacząco wzrosły koszty utrzymania dróg i chcemy ten 

standard utrzymać. Przeciętny mieszkaniec miasta nie wie, która droga jest gminna, a która 

powiatowa, wojewódzka, czy krajowa. 

 

Radna Anna Solarska zadała pytanie, czy już wiemy, że podpisując umowę i przejmując drogi pod 

swoją opiekę będziemy musieli dokładać do tego przedsięwzięcia? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że chodzi o czystość. Inne 

rzeczy, typu łatanie dziur, utrzymanie oznakowania poziomowego, pionowego, dalej będzie po 

stronie Wojewódzkiej Dyrekcji. Jeżeli chcemy mieć ten sam poziom czystości na wszystkich drogach 

i przejeżdżać przez różne drogi w mieście, takie jak Powstańców Wielkopolskich, czy Wojska 

Polskiego po remoncie, to musimy dołożyć. Kwota, którą podałem w przybliżeniu, że to może być 

około 500.000 zł, bazując na danych z poprzednich lat, zakłada, że drogi traktowane są jako drogi 

priorytetowe. Oznacza, to, że znacznie częściej wyjeżdżamy, zamiatamy i sprzątamy na takich 
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drogach niż na drogach osiedlowych, dlatego że są to drogi o dużej przejezdności, z których wszyscy 

jako mieszkańcy miasta korzystamy. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, co gdybyśmy to zostawili w gestii Województwa? Czy te drogi 

byłyby mniej sprzątane ? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że bazując na danych 

chociażby finansowych, jakimi środkami dysponuje województwo, jest ryzyko, że województwo 

przeznaczy środki proporcjonalnie, nie w takiej wysokości jaką my jesteśmy w stanie dołożyć. 

Wystarczy popatrzeć na mniejsze gminy, które mają drogi wojewódzkie, ościenne, które borykają się 

z problemem nie tylko czystości, ale w ogóle utrzymania, gdzie też trzeba czekać na załatanie dziury, 

czasami tydzień, gdzie u nas te usługi są wykonywane szybciej. Tu nie chodzi tylko o stronę 

finansową, ale też o szybkość działania. Do tej pory mieszkańcy doceniali, że jest czysto i uwag nie 

było. Myślę, że gdybyśmy zostawili to po stronie województwa, to standard by się zmniejszył. 

 

Radny Mateusz Pazdej powiedział, że dokładamy 500.000 zł i mamy określony standard.  Wychodzi 

to drożej, ale jak tego nie zrobimy to może być różnie. Zostało również dopisane, że dotyczy to 

czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej. Czy to się wiąże z określoną ilością pojemników na śmieci? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że to generalnie dotyczy 

wszelkich kwestii porządkowych. Jeżeli chodzi o utrzymanie terenów zieleni, to również koszenie, 

na to bym chciał zwrócić uwagę szczególną. Jeżeli nie będziemy mieli tego wsparcia gminy, drogi na 

pewno nie będą koszone tak regularnie jak są, nie będą tak często oczyszczane jak do tej pory. Należy 

zwrócić uwagę na jeszcze jeden aspekt: akcja zimowa. Wojewódzka Dyrekcja ma swój oddział w 

Złotowie. Nie wiemy kto wygra tam przetarg na usługi zimowe, kto będzie przyjeżdżał. Może być 

sytuacja, że zanim dojadą do dróg w Pile, najpierw będą musieli odśnieżać drogę ze Złotowa do Piły. 

To są również bardzo ważne aspekty, które trzeba wziąć pod uwagę. 

 

Radna Anna Solarska zapytała: a na ile lat jest podpisywana taka umowa? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że zawsze na 1 rok. To 

umowa jednoroczna. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że korzyścią 

główną jest to, że jak w taką pogodę wyjeżdża piaskarka na ulicę, załóżmy koło ul. 14 lutego, to 

wjedzie od razu na dwupasmówkę poznańską i posypie, i posypie na drogę, którą zarządza starosta. 
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Będzie to dyspozycja od nas tutaj w Pile, a nie w Chodzieży, w Złotowie, czy w Poznaniu. Taka jest 

intencja, tak do tej pory to funkcjonowało. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły zabrał głos i powiedział, że sytuację do tej pory 

podobną mieliśmy z drogami krajowymi na terenie miasta i takie samo porozumienie 

podpisywaliśmy też z Zarządem Dróg Krajowych i Autostrad na utrzymanie dróg krajowych na 

terenie gminy. Tę sprawę rozwiązano ustawowo, gdyż ustawodawca określił, że przebieg dróg 

krajowych w terenie gminy jest, droga krajowa na terenie gminy, jest drogą gminną i tu już nie mamy 

problemu z utrzymaniem. Natomiast zostały drogi wojewódzkie, ale do tej pory, jeżeli nie było 

ustawy, tak samo zajmowaliśmy się też na terenie gminy drogami krajowymi. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na terenie miasta Piły, wysokości stawek opłaty za parkowanie oraz określenia sposobu 

pobierania opłaty– druk nr 87. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawił Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i 

Zieleni w Pile . 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Pana dyrektora  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile powiedział, że tytułem wstępu chce 

dokonać autokorekty wersji uchwały, ponieważ zdarzył się błąd. W dokumentach papierowych 

dostarczyliśmy właściwą wersję uchwały, a w pliku pdf niestety nasz pracownik przesłał nieaktualną 

wersję. W podstawie prawnej należy wpisać na podstawie artykułu 13d ust. 3 i 4, oraz artykułu 13s 

ustawy 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz. U 2024, poz. 322, z późniejszymi zmianami). 

W projekcie uchwały w paragrafie pierwszym pojawia się ustęp drugi, to znaczy tak załączniki numer 

1 i 1a zostały podzielone na dwa ustępy i tak ustęp drugi w paragrafie pierwszym, odcinki ulic objęte 
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pod strefami określone są załączniki numer 1. Obszar strefy płatnego parkowania określa załącznik 

graficzny 1a uchwały. Paragraf 6 przyjmuje brzmienie: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 

od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego z nocą obowiązującą 

od dnia 1 stycznia 2025 roku. W paragrafie 7 wyrażenie zamieniamy na: moc traci uchwała. W 

załączniku nr 2 w tabeli określającej podstrefę A w punkcie drugim, za czwartą i każdą następną 

godzinę dopisujemy 2 zł. Analogicznie w podstrefie B w numerze 1 w tabeli dopisujemy za czwartą 

i każdą godzinę dopisujemy 2 zł. Paragraf 10 otrzymuje brzmienie:  Każdy kierujący jest uprawniony 

do wykupienia abonamentu ogólnodostępnego, a więc zmieniamy tylko wyrażenie, ponieważ 

wcześniej użyliśmy sformułowania identyfikator ogólnodostępny, tu pojawia się abonament 

ogólnodostępny. Jeżeli chodzi o sam projekt uchwały to trwają prace polegające na wymianie 

fundamentów, na montaż przyłączy pod parkomaty, które w dniu jutrzejszym powinny być już 

montowane w całej strefie płatnego parkowania i w związku z tym nasza strefa stanie się bardziej 

nowoczesna, a i też nieco mniej awaryjna. Niektóre parkomaty miały już ok 20 lat, bardzo często się 

psuły. Brakowało części na rynku, aby je naprawiać. Wyraziliście Państwo zgodę na ich modernizację 

w kwocie 370.000 zł, która właśnie się realizuje. Ustaliliśmy, że to jest dobry moment na aktualizację 

stawek. Projekt uchwały ma na celu autoryzację stawek, oraz delikatną kosmetykę w zakresie samego 

regulaminu stref płatnego parkowania, bo nowe parkomaty będą wyposażone w płatności kartą 

płatniczą i będą miały klawiaturę, która umożliwi wpisywanie numeru rejestracyjnego pojazdu. To 

są dwie podstawowe rzeczy, które musiały być wprowadzone do samego regulaminu. Tą uchwałą 

uchylamy uchwałę Rady Miasta Piły w sprawie stref płatnego parkowania z 2004 roku. 20 lat temu 

Rada określiła stawki dla stref płatnego parkowania. Podjęto delikatne zmiany w zakresie opłat 

manipulacyjnych zwanych mandatami, natomiast wysokość stawek bazowych nie uległa w tym 

czasie zmianie. Propozycja nowych stawek jest następująca: za pierwszą godzinę parkowania opłata 

wzrośnie ze złotówki na dwa złote, za kolejne godziny ze 1,20 zł na 2,20 zł,  następnie ze 1,40 zł na 

2,40 zł. Każda kolejna godzina powyżej 4 godzin ze złotówki na dwa złote, co oznacza, że cały dzień 

w strefie płatnego parkowania kosztuje 20,60 zł. Te kwoty mogą się wydawać wysokie. Podwyżka 

ze złotówki na dwa złote to wzrost o 100%, ale to są stawki niższe minimalnie od tych, które 

obowiązują w Wałczu, Czarnkowie, czy Chodzieży.  Są dalej dosyć znacząco niższe, niż w miastach 

porównywalnych pod względem wielkości, jak na przykład Piotrków Trybunalski, gdzie godzina 

postoju kosztuje 3 – 3,40 zł. Ważną rzeczą jest to, że strefa będzie tak zwana Podstrefa A na Placu 

Staszica i Podstrefa B, czyli wszystkie inne miejsca postojowe. W podstrefie A będzie możliwość 

pobrania, tak jak do tej pory, biletu na pół godziny darmowego. To chodzi głównie tutaj o klientów 

Urzędu. Będzie obowiązek wprowadzimy numeru rejestracyjnego do parkomatu, co umożliwi 

parkowanie nieodpłatne tylko na pół godziny. Niemniej, dodatkowo wprowadzamy do 

harmonogramu parkowanie na czas do 15 minut, tego do tej pory nie było. Najkrótszy czas 
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parkowania był do pół godziny, teraz mamy do 15 minut. I tu propozycja wprowadzenia stawki 0,50 

zł poza Placem Staszica. Nastąpiła zmiana opłat manipulacyjnych zwanych potocznie mandatami. 

Do tej pory podstawowa stawka to było 50 zł, bez względu na to, czy ktoś w ogóle nie zapłacił, czy 

ktoś po prostu nie opłacił biletu dalej, czyli zapłacił, ale się spóźnił 5 minut, zawsze to było 50 zł. 

Propozycja jest taka, że jak ktoś się spóźnił to płaci 20 zł, natomiast sytuacja, gdy nie wykupił biletu 

w ogóle będzie bardziej penalizowana. 100 zł, chyba, że zapłaci w ciągu 7 dni to zapłaci 50 zł. 

Propozycja wynika z tego, że borykamy się z bardzo dużą egzekucją, mimo wydawałoby się niedużej 

kwoty, która już obowiązuje, czyli te 50 zł. Borykamy się z dużą skalą, około 300 postępowań 

egzekucyjnych. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Teresa Kasior Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zadała pytanie, czy w tych 

odpłatnościach uwzględniono osoby niepełnosprawne i czy te parkomaty będą w tych samych 

miejscach? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że tak. Jeżeli chodzi o 

przepisy dotyczące osób niepełnosprawnych, tu nic się nie zmienia. Przy wyłożeniu karty można 

parkować na miejscach oznaczonych w każdej strefie nieodpłatnie. Druga sprawa dotyczy pojazdów 

elektrycznych tj. ustawa o elektromobilności. Natomiast jeżeli chodzi o liczbę parkomatów, to jest 

ich 14. 

 

Radna Kamila Karwacka zapytała o aplikację mobilną Mobilet. czy będzie w aplikacji 

uwzględniony większy wybór stref? Czy będziemy obsługiwać również aplikacje do parkowania w 

dalszym ciągu? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że, poszerzamy możliwość 

płatności o kartę płatniczą. Wszystkie możliwości, które były do tej pory, będą wykorzystane. Mamy 

trzy aplikacje, mobilnie na telefon, z których można korzystać. Zmiany będą wprowadzone, przy 

czym może być mały poślizg czasowy. 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał o opłatę dla kierowców pojazdów z napędem elektrycznym, lub 

napędem wodorowym. Kwota wynosi 0 zł, dlaczego? 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że jeżeli to wynika z przepisów wyższego rzędu, niż uchwała Rady, 

to czy dla elektryków będą też wyznaczone miejsca, tak jak dla niepełnosprawnych? Czy będzie taka 
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sytuacja, że tylko elektrycy będą mogli parkować w mieście, a ci którzy jeżdżą tak zwanym 

tradycyjnym napędem będą musieli chodzić pieszo, albo jeździć autobusami? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że nie ma planów 

wprowadzenia tego w tym momencie, nie widać takiej potrzeby, 

 

Radna Kamila Karwacka powiedziała, że znalazła podstawę prawną Artykuł 13 ust. 3, punkt 1, 

litera e ustawy o elektromobilności i paliwach alternatywnych. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zaproponował 

wprowadzenie ulg dla emerytów i posiadaczy Karta Dużej Rodziny. Niech będzie najbardziej 

symboliczna, np. 10gr. 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że przeanalizujemy ten 

postulat. W toku są prace nad kartą miejską, opracowywaną przez MZK.  Rozmawiamy także o 

różnych wariantach, różnych zniżkach dla mieszkańców, dla różnych grup. Na pewno wprowadzanie 

dodatkowych grup uprzywilejowanych w jakimkolwiek zakresie, obojętnie, czy są to ludzie młodzi, 

starsi, aktywni, nieaktywni, zawsze wymaga takiej szerszej dyskusji, także na pewno musimy to 

przeanalizować. 

 

Radna Halina Łuś  powiedziała, że ma niedosyt w cennikach i usługach parkomatowych i na 

zasadzie takiej, że kiedy podchodzi do parkomatu, to musi zdecydować jak długo chce korzystać ze 

swojego miejsca parkingowego. Kiedy przyjeżdżamy na obrady, na komisje czy nie ma takiej 

możliwości zaprogramowania elektronicznego, żeby to usprawnić, żebyśmy nie musieli wybiegać i 

dopłacać do parkomatu? 

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że dzisiaj możliwości są 

duże. Można skorzystać z płatności mobilnych w telefonie. Można przewidzieć pewne rzeczy z góry 

i opłacić większą liczbę godzin. 

Radna Halina Łuś powiedziała, że nie zgadza się z drugą częścią wypowiedzi i z takim 

rozwiązaniem. 

 

Radna Anna Solarska powiedziała, że część ludzi starszych w ogóle nie korzysta z aplikacji w 

telefonie.  

 

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że jeśli będą mieli Państwo 

pomysł jak rozwiązać ten problem, to jest otwarty na propozycje. 
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Radny Mateusz Pazdej powiedział, że jeśli chodzi o dopracowanie przestrzeni to będzie się temu 

przyglądać w lutym Komisja Rewizyjna. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy rondu– druk nr 

92. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Panią dyrektor 

i poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że w lutym 

tego roku wpłynął wniosek Pana Jana Balcerzaka, który jest Wiceprezesem PTTK im. Henryka 

Kamińakiego oddział w Pile, o upamiętnienie 70 - lecia istnienia PTTK Pile, w jaki sposób nadanie 

nazwy zbiorowi, ulicy, rondu, placowi nazwy i były propozycje nazwy PTTK, 70 - lecia oddziału 

PTTK, lub Henryka Kamińskiego. Zespół ds. nazewnictwa zaopiniował i ta propozycja została 

poparta przez PTTK, aby nadać nazwę rondu im. Henryka Kamińskiego i jest to rondo na 

skrzyżowaniu ulic Promiennej, Światowida i Staropolskiej w Pile. Henryk Kamiński urodził się w 

Ostrowie Wielkopolskim 1930 roku. W 1954 roku studiował na Wydziale Mechanicznym Szkoły 

Inżynierskiej w Poznaniu i został głównym technologiem w fabryce obrabiarek w Warszawie. 

Następnie został skierowany, przeniesiony do Piły w roku 1962, gdzie został dyrektorem technicznym 

miejskiego przedsiębiorstwa, sprzętu rolniczego, przemowy terenowego, a od 1962 roku był 

zatrudniony w pilskiej fabryce żarówek - Lumen gdzie miał różne stanowiska, natomiast był on 

pionierem budowy maszyn naukowych. Zgłosił 13 projektów racjonalizatorskich. Również 

reprezentował Lumen wielokrotnie w międzynarodowych kontraktach technologicznych, wymianie 

naukowo-badawczej. Następnie w 1976 roku został kierownikiem, dyrektorem Zakładu Gospodarki 
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Mieszkaniowej Wojewódzkiej Spółdzielni Mieszkaniowej w Pile. Został również powołany na 

społecznego Wiceprezesa Pilskiej Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej, a od 

1978 roku pełnił już oficjalnie funkcję Prezesa. Za jego czasów nastąpił dosyć dynamiczny rozwój 

spółdzielni, wzbogaciła się zabudowa mieszkaniowa w rejonie ulic Śniadeckich, Giełdowej i ulicy 

Mickiewicza. Pracował na emeryturze. Umarł w 2000 roku. Był nauczycielem w Szkole 

Dekoratorstwa i Reklamy. Natomiast był również członkiem i działaczem ZHP,  do którego wstąpił 

w 1945 roku i tam przez wiele lat również był instruktorem. Do 1962 roku był w harcerstwie, 

natomiast głównie pasjonował się turystyką. W 1959 roku wstąpił do Towarzystwa Turystyczno-

Krajoznawczego, tam pełnił również wiele funkcji zarządczych, był również członkiem kolegium 

oddziałowego sądu koleżeńskiego. Jego zasługi zostały docenione, ponieważ w 2005 roku uchwałą 

nr 2 zjazdu oddziału PTTK w Pile został wybrany na patrona tego oddziału. W swojej działalności 

turystycznej, społecznej do jego obowiązków należały wszystkie sprawy z zakresu organizacji 

działalności PTTK. Bardzo starał się, aby tutaj w Pile prowadzona była usługowa działalność 

turystyczna. Zabiegał o utrzymanie ośrodka turystycznego na Płotkach, jak również dbał o 

uratowanie szlaków turystycznych. Jego największą zasługą było to, że zadbał o to, aby PTTK miało 

swoją bazę lokalową. Były to 3 lokalizacje, w tym jedna ul. Śródmiejskiej, której PTTK jest do dzisiaj 

właścicielem. Organizował wiele imprez turystycznych, między innymi rajdy Staszicowskie, rajdy 

Strażników Obrony Przyrody, Szlakami Zamków i Pałaców Ziemi Pilskiej. 

Ponadto przyczynił się do opublikowania przez wydawnictwo PTTK folderów szlaki wodne Iława, 

szlaki wodne Gwda. Opracował monografię oddziału PTTK w Pile i także opisał 38-kilometrowy 

szlak rowerowy,  w okolicy Piły który w 2000 roku został otwarty. Ponadto był wielu był instruktorem, 

przewodnikiem, również był podporucznikiem rezerwy Wojska Polskiego. Wspomnieć należy, że 

również w 1982 roku należał do grona członków założycieli Towarzystwa Miłośników Miasta Piły. 

W 1996 roku był w grupie członków Cuxhaven, która nawiązała współpracę z Towarzyszeniem Pilan, 

pochodzenia niemieckiego. Dostał wiele odznak, orderów, Krzyż Kawalerski, Orderu Odrodzenia 

Polski, Złoty Krzyż Zasług i inne odznaczenia. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Teresa Kasior Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że Henryk Kamiński to 

jest wielka postać, to jest turysta społeczny, który zostawił niesamowite bogactwo po sobie i 

zaszczepił to również w swojej rodzinie we wnukach. Także na trasach rowerowych, kajakowych, 

właśnie oni wszędzie przy innych osobach malują szlaki. Także wszystkie książeczki wydane 

turystyczne, szlakowe, to właśnie pochodzą od nich. 23 listopada 2024 roku jest organizowana 
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Wielka Gala właśnie z okazji 70-lecia w PTTK i przygotowujemy wszystkie wspomnienia o Panu 

Henryku Kamińskim. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że dobrze, że 

takich ludzi honorujemy. W wielu miastach na świecie są nazywane skwery, place, ulice, ronda 

imieniem mieszkańca miasta, osoby znanej lokalnej społeczności, bardziej, lub mniej. Należy 

rozważyć rozpoczęcie prac związanych z opisem właśnie takich miejsc.  

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy 

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu), położonego przy ul. dr. Drygasa w Pile 

wraz z udziałem w gruncie  – druk nr 93. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że generalnie 

nieruchomości gminne sprzedawane są w drodze przetargu. Natomiast ustawodawca w ustawie o 

gospodarce nieruchomościami zawarł szereg odstąpień od tej zasady. Jedną z takich zasad jest to, że 

Rada może przyznać pierwszeństwo osobie, która jest długotrwałym najemcą lokalu mieszkalnego, 

użytkowego. Projekt uchwały dotyczy garażu, pierwszeństwa kupna. Prezydent musi zapytać Radę o 

udzielenie pierwszeństwa w zakupie tego lokalu. Wnioskodawcy dzierżawią garaż od 1996 roku. 

Znajduje się on w Pile przy ul. Drygasa. Niewątpliwą korzyścią jest fakt, iż nie musimy organizować 

przetargu na sprzedaż tej nieruchomości. Po pozytywnej decyzji Rady będziemy mieć wycenę przez 

rzeczoznawcę. Mieliśmy kilka przetargów na kwotę 23.000 zł 

 



 

30 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Przemysław Jarecki zadał pytanie ile to jest metrów? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że 18. 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał, czy jeżeli inni najemcy wystąpią z chęcią zakupu garażu to czy 

nie będzie problemu? Jakie są obwarowania? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że podajemy 

wykaz do publicznej informacji, zgodnie z art. 35 ustawy o gospodarce nieruchomościami . Tam jest 

napisane, że to jest sprzedaż na rzecz najemcy, więc generalnie osoba, która chciałaby kupić taki 

garaż musi spełnić określone kryterium. 

 

Radny Przemysław Jarecki zapytał jakie są kryteria?  

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że jednym z 

warunków jest przyznanie pierwszeństwa przez Radę. Stanowi to spełnienie warunków ustawy  o 

gospodarce nieruchomościami - art. 4. Poszczególne ustępy określają szczegółowo, kiedy jest taka 

możliwość. Czyli, że można kupić coś, co jest własnością gminy, bez organizowania przetargów.  

 

Radny Przemysław Jarecki powiedział, że rozumie, że zarządcą jest gmina, nie administracja 

domów mieszkalnych? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że tak. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy – druk nr 94. 
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Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że zgodnie z 

ustawą o gospodarce nieruchomościami, gmina wydzierżawia, wynajmuje swoje nieruchomości w 

trybie przetargowym i tutaj również mamy odstępstwa. Jeżeli gmina chce  wynająć nieruchomość w 

trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony, wtedy musi uzyskać zgodę Rady. Są to zwykle 

parkingi, sieci, dostępy do drogi, części nieruchomości pod ogródki przydomowe. Mamy tym razem 

6 nieruchomości, które chcielibyśmy w takim trybie wydzierżawić na czas nieoznaczony. Są to 

umowy, można je rozwiązać, jeżeli użytkownicy nie spełniają warunków umowy. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że są to  ul. 

Malczewskiego, Tucholska, Żeromskiego, Bazaltowa, Kossaka, Kazimierza Wielkiego i Browarna. 

Zapytał, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie zadawali pytań. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję i w 

związku z brakiem pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, oddał głos Teresie Kasior, 

Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie kolejnych punktów 

porządku obrad. 

 

Ad 15.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia petycji – druk nr 

95. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawił Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji. 
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Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powitała Pana Przewodniczącego i 

poprosiła o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, że pewna 

organizacja złożyła petycję, dotyczącą uchylenia uchwał Rady Miasta Piły w sprawie powstania 

kasyna w Pile, jest temu przeciwna i chciałaby, żeby Rada zmieniła swoją decyzję. Komisja doszła 

do wniosku, że skoro już kilka razy na przełomie lat było to omawiane i za każdym razem Rada 

przychylała się do wniosków, w związku z tym Komisja Skarg i Wniosków jednogłośnie nie 

podzieliła zdania podmiotu wnoszącego petycję i została podjęta decyzja o oddaleniu petycji. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała, czy są jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie zadawali pytań. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku z 

brakiem kolejnych pytań poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    (2), 

BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY () 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Teresa Kasior Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, oddała głos Markowi 

Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej i poprosiła o procedowanie 

kolejnych punktów porządku obrad. 

 

Ad 16.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Prezydenta Miasta Piły – druk nr 96. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawił Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Pana 

Przewodniczącego  o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, że skargę 

złożyły Panie o proceder rażącego naruszenia prawa. WSA nie przychylił się do tej opinii, a  jedynie 
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wskazał potrzebę uzupełnienia dokumentacji. Sąd generalnie wskazał na pewne braki formalne, co w 

zasadzie jedynie przedłużyło procedurę. Nie możemy podzielić takiego stanowiska Pań, że Pani 

Prezydent narusza prawo i narusza etykę. W związku z tym jednogłośnie uznaliśmy skargę za 

bezzasadną. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radna Anna Solarska powiedziała, że też nie twierdzi, że Pani Prezydent łamie rażąco prawo i nie 

miałaby dużych zastrzeżeń do Pani Prezydent, ponieważ Pani Prezydent tak naprawdę przyszła na 

temat zastany, który się toczy od ok 4  lat. Jednak zarzuty są częściowo zasadne. Absolutnie jednak 

nie użyłaby sformułowania, że doszło do rażącego naruszenia prawa. Stwierdziłaby raczej, że tutaj 

był może brak nadzoru, czy nierzetelne rozpatrzenie spraw lub przeoczenie czegoś. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że temat 

wraca już od dłuższego czasu. Merytorycznie komisja zbadała po raz kolejny wątek sprawy.  

 

Radna Anna Solarska powiedziała, że jej zdaniem tutaj doszło do pewnego rodzaju zaniechania. 

 

Marek Toboła Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że, to co słyszy, 

budzi głęboki niepokój. Wypowiadane słowa są pewnymi niedopowiedzeniami, oskarżeniami, 

mogącymi budzić wśród odbiorców nieuprawnione wrażenia. Jeżeli używamy sformułowań, że 

zaniedbania, to chciałbym usłyszeć konkretnie jakie zaniedbania.  

 

Radna Anna Solarska powiedziała, że dzisiaj nie będzie przedstawiała argumentów, natomiast to co 

powiedziałam to jest moja opinia na dzień dzisiejszy. Będę analizowała tę sprawę bardzo dokładnie i 

będę miała argumenty w oparciu o które przedstawię swoje stanowisko.  

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej Wieloletnią Prognozę 

Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 2040 – druk nr 97. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Panią Skarbnik 

i poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że jest koniec roku i są uchwały, które 

dokonują weryfikacji założeń budżetu, w jakimś stopniu przenoszą wartości na kolejny rok. 

Dostosowują WPF do złożonego projektu, który został przekazany w formie elektronicznej. 

Najważniejsze zmiany które można w WPF-ie. Znaleźć - wiele pozycji się do tej pory zmieniło, ale 

to w ramach przepisów powiązanych z ustawą o finansach publicznych - dokonujemy zabezpieczeń 

środków w ramach projektów i KPO, ale przede wszystkim ZIT-owskich, które w ramach konkursów 

i naborów, które odbywały się na początku bieżącego roku otrzymaliśmy. Mamy też postępy 

weryfikacji wniosków merytorycznych i formalnych dla kilku z naszych przedsięwzięć, między 

innymi o efektywnym rozwoju Zielonej Pilskiej infrastruktury, które realizowane jest w ramach 

projektów ZIT-owskich od przyszłego roku. Mówimy również o projektach, które będziemy 

realizować w ramach zmian - cyberbezpieczeństwo, ale również, e – usługi w urzędzie i te projekty 

musieliśmy w terminie 10 dni roboczych dostosować w WPF-ie, ponieważ tak mówią wytyczne z 

Urzędu Marszałkowskiego, w związku z tym czynimy to na najbliższej Radzie Miasta., ale również 

dokonujemy przesunięć zadań, których płatności przechodzą na kolejny rok, aby można było te 

przedsięwzięcia realizować. Budowa boiska piłkarskiego -robimy korektę 650.000 zł  przesuwamy z 

roku 2025 na bieżący rok, ponieważ zaawansowanie prac jest  bardzo wysokie. Płatności jeszcze 

odbędą się w bieżącym roku. Stadion żużlowy, transze z Polskiego Ładu, jeżeli chodzi o  rok 2025, 

lotnisko, a właściwie dokumentacja przyszłościowa w kwocie 63.000 zł przesuwamy na rok 2025. 

System „Sprawny i bezpieczny urząd”, e-urząd, e-usługi, e-zasoby realizowane przez Miejską 

Pracownię Urbanistyczną w zabezpieczeniu budżecie na lata 2024-2025. Aglomeracyjny System 

Dróg Rowerowych na obszarze ZIT- MOF Piły – rozbudowa ciągu rowerowego. Również w tym 

przypadku zabezpieczamy wkład własny i 100 procent również zabezpieczenia unijnego. Będziemy 

środki uwalniać po podpisaniu umowy z Urzędem Marszałkowskim. W nawiązaniu do uchwały na 

temat parkingów i odpłatności wprowadzamy do budżetu WPF-u zadanie związane z budową 

parkingu z miejscami postawionymi dla rowerów, oraz drogami wyjazdowymi z ulicy 14  Lutego. 

Teren przy PKS-ie. Jesteśmy w przeddzień podpisania umowy z Eneą na przejęcie niewielkiej działki, 

kilku metrów kwadratowych, na której stała stacja transformatorowa. I to nam pozwoli na 
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rozpoczęcie procedur i pewnie w jakiś sposób również ułatwi parkowanie samochodów osobowych. 

Na ostatnich stronach WPF znaleźć można kilkadziesiąt, kilkanaście, chyba około 20 inwestycji, w 

których zmieniamy limity. Limity wynikają tylko i wyłącznie z zawartych umów, a przepis mówi, że 

raz do roku tak się robi na koniec roku. Jeśli chodzi o uchwałę budżetową to jest druk 98 projekty 

dotyczą tylko bieżącego roku i w ramach tego projektu zmniejszamy budżet dochodów o kwotę ponad 

13.600.000 zł i wynika to w głównej mierze z przesunięcia transz finansowych z Polskiego Ładu. W 

przypadku WPF dotyczy to głównie stadionu żużlowego tam jest ponad 8.300.000 zł, ale również 

finansowania przedszkola na Koszycach. Ponad 3.700.000 zł. Tutaj już nie ma żadnego przesunięcia, 

realizacja przedsięwzięcia, oprócz samej pracy w ośrodku zostanie wykonana nieco później. 

Wprowadzamy pieniądze z odszkodowań z darowizn z  rad w szkołach, z przesunięć środków, czy 

też wypracowanych pieniędzy w ramach naszych jednostek budżetowych, odszkodowań w ramach 

dróg. To są środki pojawiające się w budżecie z końcem roku, ale też wprowadzamy pieniądze z 

budżetu Województwa Wielkopolskiego w kwocie 4.700.000 zł. Jest to uzupełnienie pieniędzy 

marszałkowskich na przebudowę obiektu przy al. Powstańców Wlkp. 182. Obiekt w tej chwili 

przystosowywany jest do celów społecznych, a termin realizacji budowy upływa w połowie roku, 

myślę, że te pieniądze wyłożymy pierwotnie, a Urząd Marszałkowski przekaże nam refundację. 

Łącznie przekaże nam 1.470.000 zł. To jeżeli chodzi o zmiany w zakresie dochodów, jeżeli chodzi o 

wydatki bieżące, to w uzasadnieniu odczytać można dużo zmian. Pozycji oczywiście jest mniej, ale 

w ponad trzystu pozycjach dokonujemy przesunięć, zmian i zwiększeń w ramach składanych 

wniosków przez nasze jednostki oświatowe, szkoły przedszkola, również ZDiZ, MOPS. 

Uzupełniamy wydatki na media, ogrzewanie, na wynagrodzenia, na przykład na wynagrodzenie dla 

nauczycieli, a to jest akurat związane z przekazaniem wydatkami przez Minister Edukacji Narodowej, 

oraz Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. Uzupełnienie środków również na dodatkowe zakupy, w 

przedszkolach, tablice interaktywne, drobne naprawy sprzętu, dachy. To wszystko na co zgłosi 

zapotrzebowanie jednostka. Jeżeli chodzi o dodatkowe pieniądze, to jeszcze jest zapotrzebowanie, 

aby do końca roku zwiększyć wartość dodatków mieszkaniowych i szacujemy, że dodatkowe kolejne 

143.000 zł powinno już wystarczyć do końca roku i pieniądze przesuwamy zabezpieczamy z innych 

działów. W tym roku uda się odebrać pierwszy raz cały azbest, który mieszkańcy zdjęli ze swoich 

budynków mieszkalnych i gospodarczych i zgłosili do odbioru. To będzie kwota 30.000 zł. Wszystko 

to, co zostało zadeklarowane do odbioru zostanie odebrane. Jeżeli ktoś ma jeszcze azbest w swoich 

obiektach, to na pewno będzie mógł to zgłosić do odbioru. Jeżeli chodzi o roboty albo inwestycje to 

inwestycja związana z  osuszaniem budynku Szkoły nr 2 i przy ul. Bydgoskiej, Potem pojawiły się 

dodatkowe roboty, ale nie w ramach pieniędzy i projektu finansowanego z polskiego modułu w i 

rewitalizacji zabytków, ale w wyniku właśnie osuszania pojawiła się konieczność zweryfikowania i 

modernizowania kanalizacji deszczowej w części podziemnej dziedzińca, w związku z tym musimy 
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dodatkowo zabezpieczyć budżet w ramach inwestycji w kwocie 30.000 zł. Od kilku lat mamy 

również zgłoszenia, dotyczące naszych obiektów oświatowych Przedszkola, modernizację instalacji 

elektrycznych. Kilka naszych przedszkoli przeszło już dużą, kapitalną modernizację obiektów i 

właściwie każdego roku jakieś przedszkole wymaga takiej kompleksowej wymiany. W tym 

przypadku przedszkole nr 18 im. Kubusia Puchatka i przedszkole przy ulicy Królowej Jadwigi, 

również zgłosiło zgłosiło takie zapotrzebowanie. Kwota dotacji 34.000 zł. Zdajemy sobie sprawę, że 

w kolejnym roku pewnie po analizie i badaniach będzie podlegała wymianie w kilku naszych 

przedszkolach o podobnym gabarycie. To jest koszt na poziomie 870.000 zł. Zwiększamy środki na 

dowóz przedszkolny. Są roboty dodatkowe w kwocie 50.000 zł i zadanie, które powinno być 

realizowane w przyszłym roku. Jeżeli chodzi o zmniejszenia wydatków, czyli pokrywanie 

oszczędnościowych, to przede wszystkim budowa infrastruktury drogowej na Osiedlu Motylewo, 

ponieważ tam przesuwaliśmy środki poprzednią uchwałą transze z Polskiego Ładu na rok 2025, a 

oszczędności pojawią się przy zagospodarowaniu terenu  ulicy Browarnej 17. Została wybrana firma 

i oszczędności w kwocie 50.000 zł będziemy przekazywać na inne cele, a dokumentacja lotniska o 

ograniczonej certyfikacji zostaje przyniesiona w części na rok 2025. Zmian jest bardzo dużo są 

szczegółowo opisane.  

  

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Marek Toboła, Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że za chwilę 

mamy koniec roku i na jakim poziomie zostaną zrealizowane dochody własne i majątkowe w 

stosunku do planu na rok 2024? 

 

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że to są bardzo szacunkowe kwoty, trwają 

procedury przetargowe. Na pewno sprzedaż nieruchomości w porównaniu z poprzednim rokiem 

spadła. Plan zmniejszaliśmy już dwukrotnie, czyli po 2.000.000 zł. Sprzedaż będzie szacowana na 

poziomie 7.000.000 zł – 8.000.000 zł. Pozostałe dochody wynikają z podpisanych umów o 

dofinansowanie bądź też promes. Będzie to wynikać z rozliczeń i decyzji Urzędu Marszałkowskiego, 

czy też Banku Gospodarstwa Krajowego, Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, czy 

wyrobimy się do końca roku. Jeżeli płatności, o które wnosiliśmy, czy będziemy wnosić jeszcze w 

ostatnich tygodniach, uda się zrealizować w bieżącym roku, no to będziemy mieli dosyć wysokie 

wykonanie, natomiast w kilku przypadkach wiem, że jeżeli projekt zostanie wykonany do końca roku 

to płatność przejdzie na następny rok. Tak mamy również w przypadku Polskiego Ładu, zabytków, 

które realizujemy w kościołach. Kościół Świętej Rodziny, jest w pierwszym etapie realizacji. Kościół 
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przy ulicy Orlej, na Motylewie, również jest w realizacji. Tam również Polski Ład przewiduje 

finansowanie do końca roku. Jeżeli w najbliższych dwóch dniach, wpłyną wnioski to będziemy 

rozmawiać  o przedłużeniu, co oznacza, że będziemy mieć niewykonanie w bieżącym roku a środki 

przejdą na kolejny rok. Polski Ład ma to do siebie, że mamy tak zwane okienka finansowe, musimy 

zgłaszać je z przynajmniej kilkudniowym wyprzedzeniem, a płatności również ze względu na Boże 

Narodzenie nie będziemy ryzykować, aby zostawić na 27 grudnia, czy 28 grudnia, więc to jest już 

ostatni dzień, więc myślę, że nie warto ryzykować. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, o zapis 

odnośnie zmniejszenia nakładów na infrastrukturę na Motylewie? Czy jest jakieś zagrożenie? 

 

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że będzie zrealizowane i odebrane do 

końca roku. Natomiast transze i płatności, wykonawca zazwyczaj ma termin płatności 28 lub 29 dni. 

Poza tym zapisy umowy z wykonawcą, który realizuje zadanie ze środków zewnętrznych mówią, że 

zostaną zapłacone faktury po otrzymaniu transzy.  

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych, 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    (2), 

BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (0) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 

rok – druk nr 98. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej. 
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych, 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    (2), 

BRAK GŁOSU (3), NIEOBECNY (0) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań – druk nr 83. 

 

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji w dniu 26.11.2024 r. 

 

Ad  20. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

 

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że przygotowana jest informacja 

Przewodniczącej o podejmowanych działaniach. Zdarzyła się omyłka, wprowadzam zatem 

autopoprawkę do tej informacji. 

 

Teresa Kasior Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych podziękowała za przesłanie  

propozycji planów pracy aby dokonać wyboru terminu posiedzenia komisji wyjazdowej. Powiedziała, 

że radni zadecydują, które wyjazdy przyjąć do planu pracy. Kompetencją Komisji Spraw 

Społecznych jest polityka społeczna, promocja i ochrona zdrowia, polityka prorodzinna i 

prozdrowotna, gminny zasób mieszkaniowy oraz czynsze i dodatki mieszkaniowe, współpraca z 

organizacjami pozarządowymi i w tym planie pracy mamy wszystko W lutym 2025 roku 

zaplanowaliśmy komisję wyjazdową do Straży Miejskiej w Pile, ul. Zygmunta Starego 1. Pani  

Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie tego terminu. Projekt został przyjęty pięcioma głosami. 

Ustalono również termin komisji wyjazdowej do schroniska dla zwierząt na miesiąc kwiecień 2025 , 

oraz komisji wyjazdowej do Aqua – Pil Centrum Rekreacji Wodnej na wrzesień 2025. 

 

Ad  21. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji 

Gospodarki Miejskiej zamknął posiedzenie komisji. 
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    Protokół sporządził:                                        

             

 /-/   Krzysztof Bielka 

 

      Przewodniczący Komisji Gospodarki 

                 Miejskiej     

   /-/ Marek Andruszkiewicz 

 

 

 

 

 

Protokół podpisali: 

 

 

 

 

Lp. 

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis 

1. Maria Kubica  

2. Mateusz Pazdej  

3. Emilia Piechocka  

4. Anna Solarska  

5. Marek Toboła  

6. Mirosław Nalepa  
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                                                                                                Przewodnicząca Komisji Spraw   

                 Społecznych    

                                                                                                            /-/ Teresa Kasior 

 

Protokół podpisali:                                     

 

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis 

1. 
Kama Frąckowska-Pilarska 

 
 

2. 
Przemysław Jarecki 

 
 

3. 
Tomasz Jopek 

 
 

4. 
Urszula Kaczmarek 

 
 

5. 
Kamila Karwacka 

 
 

6. Halina Łuś  

7. Gabriela Milska  

8. 
Agnieszka Molęda 

 
 

9. 
Jan Szwedziński 

 
 

 

             

 


